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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan segíti a kormány a bérből és fizetésből élőket a
járvány idején?" 

Tisztelt Miniszter úr!

A koronavírus terjedése miatti válság nemcsak a cégeket, vállalkozókat, hanem a bérből és 
fizetésből élő alkalmazottakat is sújtja. A munkáltatók jelentős része él vissza helyzetével és taszítja
a korábbinál is kiszolgáltatottabb helyzetbe a magyar családokat.

Számos nagyvállalat azért kapott komoly állami támogatást és adókedvezményt, hogy cserébe 
munkahelyeket teremtsen. Ezeket az állásokat azonban nemcsak megteremteni kell, hanem a válság 
idején meg is kell védeni. Amennyiben erre a munkáltató nem hajlandó, akkor olyan kormányzati 
intézkedésekre van szükség, amely megtiltja a tömeges elbocsátásokat, mivel a válság terheinek 
viselésében a nagyvállalatok segítsége sem mellőzhető.

Kevésbé tőkeerős munkáltatók esetében természetesen ilyen áldozat nem elvárható. Az elbocsátott 
hazai munkaerő megélhetésének segítésében állami szerepvállalásra van szükség. Európai példák 
mutatják, hogy a kormányzat 60-90 százalékban finanszírozza az állás nélkül maradtak bérét.

Sok szempontból a fizetés nélküli szabadságra küldött munkavállalók helyzete talán még nehezebb 
is, mint elbocsátott társaiké. Ebben az esetben ugyanis a munkáltató visszaél a helyzetével, mert 
megspórolja a felmondás költségeit, ellehetetleníti a munkanélküli ellátáshoz jutást, vagy éppen a 
leállás idejére járó juttatásokat is.

Szintén nagyon fontos az egészségügyi ellátás ingyenessé tétele a megélhetésüket elvesztők 
esetében. A munkanélküli vagy éppen fizetésnélküli szabadságra küldött munkavállalónak ugyanis 
saját, nem létező bevételéből kell finanszíroznia egészségbiztosításának fenntartását.

A fentiekre kérdezem tisztelt Miniszter urat:



1. Milyen intézkedéseket tervez a kormány a járvány okozta elbocsátási hullám megfékezésére?

2. Milyen arányban járul hozzá a kormány az állásukat elvesztők bérének finanszírozásához?

3. Fellép-e a kormány a fizetés nélküli szabadságra küldés intézménye ellen?

4. Várható-e az egészségügyi járulék fizetése alóli felmentés az állásukat elvesztők esetében?
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